

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဆင်းရဲဒုက္ခတို့ မကျရောက်

အမျက် 'ဒေါသ' ကိုစွန့်ရှား၏။ မာနကို ပယ်ရာ၏။
သံယောဇဉ်မှန်သမျှကို ကျော်လွန်ရာ၏။ နာမ်ရပ်၌
မငြိတယ် မကြောင့်ကြသူထံသို့ ဆင်းရဲဒုက္ခတို့သည်
မကျရောက်ကုန်။

ကောဝေဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၂၁)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၆ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၂၃ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၉၂)



စစ်တွေမြို့ လောကနန္ဒာစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်စဉ်။

သန့်ရှင်းသာယာသောမြို့၊ ရွာများဖြစ်စေရေး ဒေသခံပြည်သူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ အားတက်သရောဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၂

မိမိတို့၏ နေ့စဉ်လူမှုဘဝနေထိုင်ဖြတ်သန်းရာတွင် ကျန်းမာရွှင်လန်းသော လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို ဝိုင်းဆိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကိုယ်စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ မျက်စိပသာဒဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုရှိရန်

အလွန်လိုအပ်ရေးကြီးလှသည်။ မိမိတို့ တစ်ဦးချင်းနေထိုင်ကြသည့် ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသစ်စနေမှုသာလျှင် သန့်ရှင်းသာယာလှပသော မြို့၊ ရွာ Clean city၊ Clean Village များဖြစ်လာမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မျှတမည် ဖြစ်သည့်အတွက်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❀

စစ်တွေမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များနှင့် စာသင်ကျောင်းများ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်း

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၂၂

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့တွင် တစ်မတော် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သူနာပြုတပ်ဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့စည်းများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူ့လူထုများ ပူးပေါင်း၍ လူနာအခြေပြု ရပ်ကွက်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်း ၁၅ ကျောင်းတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❑



နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ယနေ့ မာတိကာ

အယ်လ်နီညိုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ သက်ရောက်မှုများ အပေါ် ကြိုတင်စီမံပြင်ဆင်ခြင်း စာ ၆

.....

မြန်မာ့ရိုးရာပြက္ခဒိန်နှင့် ဝါထပ်ခြင်း စာ ၁၆

နေချင်းပြန် အပန်းဖြေခရီး သွားနိုင်မည့် ငလိုက်ဆင်စခန်းနဲ့ ငလိုက်ကမ်းသာ Eco Resort စာ ၁၈



ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများသို့ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၂၂

ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းသည် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ပိုင်းက စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများသို့သွားရောက်၍ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်ကာ ဘက်စုံသုံးဆိပ်ကမ်း၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများ ဖြန့်ခွဲနေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် သဲချောင်းကျေးရွာ Cyclone Shelter ၌ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများသို့ ဆန်ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်မှ ကူညီထောက်ပံ့ပေးအခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ များစွာရှိပါကြောင်း၊ IDP စခန်းများတွင် စခန်းကောင်းရာကောင်းကျိုးများကို လုပ်ဆောင်နေကြသည့် စခန်းတာဝန်ခံကို ယခုကဲ့သို့ ကျန်းမာစွာတွေ့ဆုံရသည့်အတွက် ဝမ်းသာပါကြောင်း၊ မုန့်တိုင်းဒဏ်ရောက်မီကာလတွင်လည်း မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် စခန်းတာဝန်ခံများကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း၊ IDP စခန်းများနှင့် ကျေးရွာများတွင် မူလအနေအထားအတိုင်း စည်စည်ကားကားဖြင့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားနေသည်ကို တွေ့ရသည့်အတွက်လည်း ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့်မြို့နယ်များကို နိုင်ငံတော်မှ ဦးစားပေးအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရောက်ရှိရေးကိစ္စရပ်များ၊ စားဝတ်နေရေးကိစ္စရပ်များ၊ ပညာသင်ကြားနိုင်ရန်ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ လိုအပ်သည့် ကူညီထောက်ပံ့ပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ မိမိတို့လက်ရှိ

လုပ်ဆောင်နေကြသည့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရေးလုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း ယခင်ကထက် တိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ယခင်ထက်အထွက်နှုန်းကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ စခန်းတာဝန်ခံများကလည်း စည်းရုံးစိုက်တွန်းပေးကြစေလိုကြောင်း၊ လိုအပ်ချက်များကို ကိုက်ညီစွာ စခန်းတာဝန်ခံများက သက်ဆိုင်ရာခရိုင်နှင့် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားကာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကိစ္စရပ်များအတွက် ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ စခန်းတာဝန်ခံများအနေဖြင့် စခန်းသန့်ရှင်းသာယာရေးကို စခန်းအတွင်း နေထိုင်ကြသူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ရောဂါဘယများ ကင်းဝေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိပါက တင်ပြပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုထောက်ပံ့ပေးအပ်မည့် ဆန်များကိုလည်း စခန်းတာဝန်ခံများက မျှမျှတတဖြင့် ဖြန့်ဝေပေးကြစေလိုကြောင်းနှင့် လိုအပ်ချက်များရှိပါက ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။



ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက သဲချောင်း၊ ဒါးပိုင်း၊ သဗ္ဗပြင်၊ မော်သီညာနှင့် ဘာဆရာ IDP စခန်းများမှ စခန်းတာဝန်ခံများအား ဆန်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြရာ စခန်းတာဝန်ခံတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် သဲချောင်းကျေးရွာ Cyclone Shelter အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ခေါင်းဒုက္ခကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ စခန်းတာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ဆန်ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆန်ရိက္ခာများထောက်ပံ့အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ဖြန့်ဝေပေးနေမှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး၊ စခန်းသန့်ရှင်းသာယာရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများအား ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက ခေါင်းဒုက္ခ(၁)၊ ခေါင်းဒုက္ခ(၂)၊ ဘောဇုဖ(၁)၊ ဘောဇုဖ(၂)၊ အုန်းတောကြီး(တောင်)၊ အုန်းတောကြီး(မြောက်)၊ ချမ်းသာကုန်နှင့် အုန်းတောချေ IDP စခန်းများမှ စခန်းတာဝန်ခံများအား ဆန်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြရာ စခန်းတာဝန်ခံတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းတွင် နေထိုင်ကြသူများအတွက် ဆန်ရိက္ခာ အိတ် ၁၄၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ဘက်စုံသုံးဆိပ်ကမ်းသို့ သွားရောက်ပြီး MV- WERU PACK KHA နှင့် ပြည်တော်အေး(၃) သင်္ဘောပေါ်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုမည့်ပစ္စည်းများကို လူ့အင်အား စက်ယန္တရားအင်အားများအသုံးပြုကာ ဘေးသင့်ဒေသများသို့ ဖြန့်ခွဲပေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုင်းစနစ်ဆောင်ရွက်နေကြသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားကာ လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ကျွန်းမှ

တပ်မတော်ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သူနာပြုတပ်ဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း မင်းဂံ အကွက်(၁၁) အမှတ်(၉) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း မင်းဂံ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း မှန်စီ၊ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း မင်းဂံ အကွက်(၁၄) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း လမ်းမတော် တောင် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း ရွှေပြား၊ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း တရားသီးစုအခြေခံပညာအလယ်

တန်းကျောင်း ဆင်ကူးလမ်း၊ အမှတ်(၁၅) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း၊ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း ရေတပ်၊ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း ဘိုးသာနှင့် အမှတ်(၄) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း များတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တပ်မတော် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာမှ ပညာရှင်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ မိခင်နှင့် ကလေး

စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်သည့် အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်း စာသင်ကျောင်းရှိ စာသင်ခန်းများတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့် သက်ကြီးခြင်ကောင် နှိမ်နင်းခြင်း၊ ခြင်ဆေးမှုတ်ခြင်း၊ (ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်) လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေကန်၊ အုတ်ကန်များတွင် ပိုးလောကလမ်း သေဆေး(အဘိတ်) ခတ်ခြင်းနှင့် ဆရာ ဆရာမများအား ကျန်းမာရေးပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့က ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိဦးကြည်မောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ဘဏ္ဍာရေး ရှင်းတမ်း၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အသင်းစာရင်းစစ် အစီရင်



ခံစာများကို ဖတ်ကြားတင်ပြခဲ့ရာ သဘာပတိမှ အတည်ပြုခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးရရှိသော အသင်းဝင်များ၏ သားသမီးများအား ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်နှင့် ဆုငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်အသင်းစုတွင် အသင်းသား အသင်းသူ ၈၉ ဦးရှိပြီး အသင်းဝင်များအား အစုပေါ်အတိုးနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖွို၊ သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းစို့

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လုယက်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲယောင်းစေရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG, CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီး အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ် အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကိုဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံမှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင်ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန့်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့် တားဆီးရန် စိစစ်ဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရမည်။

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များနှင့်အညီ အလေးထားလိုက်နာ၍ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

မြစ်ကြီးနား ဇူလိုင် ၂၂
ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များနှင့်အညီ အလေးထားလိုက်နာ၍ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံ့စီးပွားဖြန့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သော ပြည်နယ်အဆင့် ကျေးရွာစီမံကိန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များသည် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ မလိခခန်းမ၌ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သမဝါယမလုပ်ငန်းနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လမ်းညွှန်မှာကြား



ချက်များကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် ညွှန်ကြားချက်များအပေါ် အလေးထားလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ အချိန်နှင့်

တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် အတွက် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အချင်းချင်း ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်၍ လျှင်မြန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပိုင်းဝန်းကြီးစားသွားရန်လိုကြောင်း တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မိုးစပါး ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် တောင်သူများအား ဓာတ်မြေဩဇာ ထောက်ပံ့

တောင်ကြီး ဇူလိုင် ၂၂
ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေး၊ ပြည်နယ်သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုင်းလိတ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းသော်ဝင်းနှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများသည် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က တောင်ကြီးမြို့နယ် မိုင်းသော်အရှေ့ကျေးရွာအုပ်စု မန်ကျည်းပင်ရွာတွင် မိုးစပါးပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေးအတွက် ဓာတ်မြေဩဇာ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တောင်သူများအား

ဦးစိုးအောင် စိုက်ပျိုးထားသော မိုးစပါးပန်းတိုင် စံပြကွက်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြပြီး မိုင်းသော်အရှေ့ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာများမှ တောင်သူများအား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်(ယာပုံ) ပြည်နယ် သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဓာတ်မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

အဆိုပါ မိုင်းသော်အရှေ့ကျေးရွာအုပ်စု မန်ကျည်းပင်ရွာတွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးပြီးပါက ကြက်သွန်ဖြူ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ပြောင်း၊ နေကြာနှင့် အခြားသီးနှံများကို စိုက်ပျိုးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တောင်သူ ဦးဖိုချို စိုက်ပျိုးထားသော (၈၀၈) အစေ့ထုတ်ပြောင်းခြံကို ကြည့်ရှုကြပြီး ကိုအိုက်ဆီး ချယ်ရီရမ်းဆန်စက်နှင့် ရွှေညောင်မြို့၊ လှိုင်ဘုံသာကျေးရွာရှိ ဦးသောင်းကြည်ကြက်ခြံကို သွားရောက်ကြည့်ရှုရာ မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဥစ္စာကြက်ခြံ၊ ကြက်သားပေါက် ကြက်ခြံနှင့် မြေအတွင်း



မွေးမြူထားသော ငါးခု ကန်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရွှေညောင်မြို့၊ ယံကယ်ကျေးရွာရှိ ကိုစိုင်း KST ဆန်စက်၊ ငွေကမ္ဘာဆန်သန့်စက်ရုံသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုရာ ဆန်စက်တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆန်စက်အတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

အိမ်ပြင်ပဋိထွန်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

ငတောက်တက်နှင့် ကျားမသောက်မှသည် ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆီသို့

မောင်အောင်

ဘယ်အပြေးနှင့်မသိ စစ်တွေမြို့က မိုးမလင်းမီကတည်းက သဲကြီးမဲကြီးရွာနေသည်။ မိုးအေးအေးတွင် အိပ်ရာထဲကွေးပြီး စာမေးဖတ်နေရလျှင် ဘယ်လောက်များ စိမ်းရိုလိမ်မလဲ ဘကြီးအောင် တွေးလိုက်မိသည်။ လက်တွေ့ဘဝတွင်ကား ကွေးနေ၍မဖြစ်၊ ဘကြီးအောင်တို့အဖွဲ့ကို နိုင်ငံတော်က အလွန်အလွန်အားကောင်းသော မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် အပျက်အစီး အထိအခိုက်များစွာ ခံစားခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် အထူးသဖြင့် စစ်တွေမြို့နယ်တစ်ဝိုက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် မူလထက်သာလွန်တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်ပေးအပ်ထားသည်။ သည့်အတွက်ကြောင့် သည်အဖွဲ့တွေ မေလ ၁၄ ရက်က မိုခါမုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်ခံခဲ့ပြီးနောက် မေလ ၁၅ ရက်တွင်ပင် စစ်တွေမြို့သို့ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲနှင့်အတူ ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

အိဒီအချိန်က စစ်တွေမြို့ရှိ အဆောက်အအုံများ အားလုံးနီးပါး ခေါင်မိုးများလန်ကြသည်။ တစ်ဝက်တစ်ပျက်လန်သည်နှင့် အားလုံးလန်သည်သာ ကွာခြားသည်။ လေဆိပ်အဆောက်အအုံ၊ တာဝါရုံးရုံးခန်းသည့် နားနေဆောင်၊ အရေးကြီးပုဂ္ဂိုလ်နားနေဆောင်အပါအဝင် အားလုံးနီးပါး အမိုးလန်သည်။ မျက်နှာကြက်များ၊ ပန်းဆွဲများ ပြုတ်ကျကုတ်စီးသည်။ မိုခါမုန့်ခတ်မှုလက်၊ အားလုံးကို ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။ အစိုးရဧည့်ရိပ်သာလည်း အမိုးလန်သည်။ အစိုးရရုံးများလည်း အမိုးလန်သည်။ ပျက်စီးသည်။ ဌာဆိုင်ရာရုံးများ၊ အဆောက်အအုံများ အမိုးလန်ပျက်စီးကြသကဲ့သို့ သာသနိကအဆောက်အအုံများ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်းများလည်းမကျန် အားလုံးအမိုးလန်သည်။ ပျက်စီးကြသည်။ ရှေးဟောင်းဘုန်းကြီးကျောင်းများ၊ ဦးရဲကျော်သူ ဘုန်းကြီးကျောင်း အပါအဝင် လောကီကုန်ကျခံဘုန်းကြီးစဉ်းစဉ်းအတွင်း ရှိသောနတ်မာန်မကျန် အမိုးလန်သည်။ စစ်တွေတက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ အားကစားသိပ္ပံကျောင်းအပါအဝင် အဆောက်အအုံ တော်တော်များများ အမိုးလန်ပျက်စီးသကဲ့သို့ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံမဟုတ်ဘဲ အုတ်မြစ်တိုင်းရိုးများပင် ပြိုကျပျက်စီးစေသည်။ တော်ရုံတန်ခိုးရန်သူဖျက်ဆီးဖို့မပြောနှင့် အနားပင်မကပ်နိုင်၊ မကပ်ရသည့် ရေတပ်ဌာနချုပ်အတွင်းမှ ရုံးများ၊ အိမ်ထောင်သည်လှိုင်းများ၊ ခြံစည်းရိုးများလည်း ပြိုကျပျက်စီးစေသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်းလင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ဒေသခံများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားစဉ်။

ဒုတိယဝန်ကြီးများအဖွဲ့ဖြင့် စစ်တွေမြို့မှ အပျက်အစီးများကို ရှင်းလင်းစေသည်။ တစ်ဖက်မှာလည်း မြန်မာတစ်ပြည်လုံးရှိ စေတနာရှင်ပြည်သူများ လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ အဝတ်အထည်များ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို တစ်မတော်လေယာဉ်၊ ရေယာဉ်များဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ ပို့ဆောင်စေသည်။ ပြိုပျက်သွားသည့် အဆောက်အအုံများ ပြင်ဆင်နိုင်ရန်နှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် သွပ်၊ သစ်၊ သံ အပါအဝင် ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ တင်ပို့စေသည်။

ပြိုကျပျက်စီးသွားသည့် သစ်ပင်နှင့် အဆောက်အအုံများ ရှင်းလင်းရန် တစ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် စီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို စစ်တွေသို့ ပို့ဆောင်ပေးသည်။ တပ်မတော်အရာရှိကြီး ၁၇ ဦးအား ခြံမြန်လည်တည်ဆောက်ရေးနှင့် မူလအနေအထားထက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် တစ်ပြိုင်နက်တည်း တစ်ဦးစီ စေလွှတ်တာဝန်ပေးသည်။

မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မိုခါမုန့်တိုင်းအပြေး ၃၈ ရက်အကြာ ၂၂-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ စစ်တွေမြို့သို့ ဘကြီးအောင်တို့ရောက်သည့်အခါ လေဆိပ်တာဝါသည် ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီး ဖြစ်နေရုံမက ခရီးသည်များ နားနေခန်းနှင့် အရေးကြီးပုဂ္ဂိုလ် နားနေခန်း အပါအဝင် အဆောက်အအုံ အတော်များများသည် မူလအခြေ

ရိပ်သာမှထွက်တော့ ဘကြီးအောင်တို့အဖွဲ့နှင့် ဝန်ကြီးချုပ်ကြီး ကားတစ်စီးတည်း စီးလာသည်။ ၁၂ ယောက်စီးကားမို့ ဘကြီးအောင်တို့အဖွဲ့ချောင်ချောင်ချိချိပင် စီးလာသည်။ ငတောက်တက်ကျေးရွာ ပြည်သူများထံ သွားရောက်တွေ့ဆုံပြီး ဒံပေါက်ဝေမည်ဆို၍ ကြည်နူးမိသည်။ မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပြည်သူတွေ စိတ်ညှိုးနွမ်းခဲ့ကြရသည်။ မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပြည်သူတွေနှင့် တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောရခြင်းသည် တကယ်ပင် စိတ်ကြည်နူးဝမ်းမြောက်စရာ။

ငတောက်တက်ကျေးရွာ
ငတောက်တက်ကျေးရွာကား စစ်တွေမြို့မှ ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာ စစ်တွေ - ပုဏ္ဏားကျွန်းသွား ကားလမ်း၏ အနောက်ဘက်တွင် တည်ရှိသည့် အိမ်ခြေ ၁၀၀ ကျော်ခန့်ရှိသည့် ရွာကြီးတစ်ရွာ ဖြစ်သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဘကြီးအောင်တို့အဖွဲ့ ရွာမှလွှတ်ကျောင်းရှေ့သို့ရောက်သည့်အခါ စေတနာတည်းက သဲကြီးမဲကြီးရွာနေသည့် မိုးကမစဘဲ ပို၍ သဲသဲမဲမဲပင် ရွာလွတ်ရုံနေသည်။ ဌာနဆိုင်ရာအချို့ ထီးဖြင့် ထွက်၍ ကြိုသဖြင့် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ ကျောင်းစာသင်ခန်းအတွင်း နေရာယူလိုက်ကြသည်။ ခန့်မေးရတွင် ဗီဒီယိုဆိုင်ဘုတ် အဝါကြီးဖြင့် “ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် MLCA အသင်းချုပ်၊ MLCA အသင်း(ရခိုင်ပြည်နယ်)၊ မြန်မာ့ တရုတ်ပုဒ္ဒဘာသာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုနိုးနေးပညာပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာ-အိန္ဒိယ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးနှင့် စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (MICA) MLCP အများပိုင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့မှ ဒံပေါက်များ လျှူဒါန်းခြင်း” ဟု ရေးသားထားသည့် ဆိုင်းဘုတ်ကြီးကလည်း ခွဲသားလှသည်။ ဆိုင်းဘုတ်ကြီးအောက်ရှိ ဒံပေါက်ထုတ်များမှ ဒံပေါက်နံ့ကလည်း သင်းပျံ့နေသည်။

“အားလုံးပင် ဖုန်လပ်ပါ ခင်ဗျား။ အခုလို ငတောက်တက်ရွာက ကျွန်တော်တို့တွေဖွဲ့သားချင်း ညီအစ်ကိုမောင်နှမတစ်တွေကို ရွှင်ရွှင်လန်းလန်း ကျန်းကျန်းမာမာ တွေ့ရှိရတဲ့အတွက် အထူးပင်ဝမ်းသာကြည်နူးမိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့တစ်တွေ မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကို ကြုံကြုံခံပြီး တွန်းလှန်နိုင်ခဲ့ကြပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့ အပြောမဟုတ်၊ အလုပ်နဲ့သက်သေပြပြီး စစ်တွေမြို့ကြီးကို ပြန်လည်ထူထောင်ခဲ့ကြပါပြီ။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်နှင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် အခုလို ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးက ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ကျွန်တော်တို့ပြည်နယ်ကိုလာပြီး အကူအညီပေးလို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပါပြီ။ သာသနိကအဆောက်အအုံတွေ တယ်လီဖုန်းလှိုင်းတွေ၊ လျှပ်စစ်မီးတွေ၊ စာသင်ကျောင်းတွေ၊ လမ်းတံတားတွေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာတာ ဒီဝန်ကြီးဌာနက အခုဒီဖျာနုကျော်တို့ ပြည်ထောင်စုဒုတိယဝန်ကြီးများရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပါ။ ဒီနေ့လည်း ဒီရွာက တွေ့မျိုးသားချင်းတွေတွေ့ကို စေတနာရှင် လူမှုရေးအဖွဲ့တွေက လှူဒါန်းတဲ့ ဒံပေါက်ထမင်းတွေလာပြီး လှူဒါန်းတာပါ။ အခုလို ကိုယ့်ဆွေမျိုးတွေကို လာပြီး ကျွေးရွာတွေအတွက် ဝမ်းသာကြည်နူးပါကြောင်း ပြောကြားရင်း နိဂုံးချုပ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဒီက ဒုတိယဝန်ကြီးက နည်းနည်းပြောပါမယ်။” ဝန်ကြီးချုပ်၏ စကားအဆိုတွင် တက်ရောက်လာကြသည့် ရွာသူ ရွာသားများက ဝမ်းသာအားရ လက်ခုပ်တီး၍ အားပေးလိုက်ကြသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်၏ မိတ်ဆက်ပေးမှုကြောင့် ဘကြီးအောင်နေရာမှ ထလိုက်သည်။
“သာလီစွာပါ”

ကျွန်တော်တို့တစ်တွေ မိုခါမုန့်တိုင်းဒဏ်ကို ကြုံကြုံခံပြီး တွန်းလှန်နိုင်ခဲ့ကြပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့ အပြောမဟုတ်၊ အလုပ်နဲ့သက်သေပြပြီး စစ်တွေမြို့ကြီးကို ပြန်လည်ထူထောင်ခဲ့ကြပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်နှင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် အခုလို ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးက ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်ကိုလာပြီး အကူအညီပေးလို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပါပြီ။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (တတိယ) ၁၀ ရက်ပတ်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးမိုးလေဝသခန့်မှန်းချက်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း တစ်ကြိမ်ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး ပိုမိုအားကောင်းလာကာ မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။ အနောက်တောင်မှတစ်ဆင့် လေလှိုင်းလှုပ်ရှားမှုနှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနိုင်ပါသည်။

မိုးရွာသွန်းမှုအခြေအနေ

တနင်္ဂနွေနေ့တွင် မိုးရွာသွန်းမှုတို့တွင် ရွာသွန်းမြောက်ပိုင်းနှင့် ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် ရွာသွန်းမြို့အောက်လျှောက်သွန်းနိုင်ကာ မေ့ပြေအောင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် ရွာသွန်းမြို့ခန့် မိုးထစ်ချနိုင်ပါသည်။

အမြင့်ဆုံးအပူချိန်အခြေအနေ

ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တို့တွင် ၇၁ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်မှ ၈၀ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အတွင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတောင်ပိုင်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)နှင့် မြောက်ပိုင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ၈၀ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်မှ ၉၀ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အတွင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)နှင့် မြောက်ပိုင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်

ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ၈၇ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း အသီးသီးရှိနိုင်ပါသည်။

အနိမ့်ဆုံးအပူချိန်အခြေအနေ

ချင်းပြည်နယ်တွင် ၅၅ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်ခန့်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအရှေ့ပိုင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ၆၃ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်မှ ၇၃ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အတွင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ပိုင်း)နှင့် တောင်ပိုင်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ၇၅ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်မှ ၈၄ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အတွင်း ရှိနိုင်ပါသည်။

လေထုစိုထိုင်းဆအခြေအနေ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)နှင့် မြောက်ပိုင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်

ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ၈၇ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း အသီးသီးရှိနိုင်ပါသည်။

ပင်ဖြေ၊ ရေဖြေ၊ ပြန်နှုန်းအခြေအနေ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ၂၂ မီလီမီတာမှ ၃၃ မီလီမီတာအတွင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)နှင့် မြောက်ပိုင်းတို့တွင် ၃၄ မီလီမီတာမှ ၄၄ မီလီမီတာအတွင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ၄၅ မီလီမီတာမှ ၅၅ မီလီမီတာအတွင်း အသီးသီးရှိနိုင်ပါသည်။

မြေဆီလွှာအောက်ဒေသအခြေအနေ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် (ပြည်ဝ) အခြေအနေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် (မြောက်သို့) အခြေအနေ အသီးသီးရှိနိုင်ပါသည်။

မိုး/လ

SIM Card များ စနစ်တကျ မှန်ကန်စွာမှတ်ပုံတင်သုံးစွဲနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ဆင်းကတ်များမှတ်ပုံတင်ရာတွင် ဖြည့်စွက်ရသည့် အမည်/ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ် စသည့် အချက်အလက်များကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ National Database တွင်ရှိသော အချက်အလက်များနှင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးပြီး အချက်အလက်မမှန်သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားသော ဆင်းကတ်သုံးစွဲသူများထံ ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း မှန်ကန်စွာ ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်ရန် အသိပေးစာတို(SMS)များ ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အသိပေးစာတို(SMS)များ ရရှိပြီး ရက်ပေါင်း (၃၀) အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှန်ဖြင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင်မှတ်ပုံတင်ခြင်းမရှိသော ဆင်းကတ်များအား One Way Block (အထွက်ခေါ်ဆိုမှု၊ အထွက်စာတိုပေးပို့မှုနှင့် ဒေတာအသုံးပြုမှုရပ်ဆိုင်းခြင်း) ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ One Way Block ဆောင်ရွက်ထားသည့်အချိန်မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၉၀) အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် အချက်အလက်အမှန်ဖြင့် လာရောက်ပြင်ဆင်မှတ်ပုံတင်ခြင်းမရှိသော ဆင်းကတ်များအား အပြီးပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ထို့ကြောင့် ဆင်းကတ်သုံးစွဲသူပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့အသုံးပြုနေသော ဆင်းကတ်များ ပိတ်သိမ်းခံရမှုမရှိစေရေးအတွက် ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်နိုင်ရန် အသိပေးစာတို (SMS) ရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာမှတ်ပုံတင်အော်ပရေတာများ၏ အရောင်းဆိုင်များ၊ Application များနှင့် Website တို့တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အချက်အလက်အမှန်ဖြင့် အမြန်ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်ကြပါရန် အသိပေးနူးဆော်အပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန

မြတ်ခရိုင်မှ မိုးစပါး စံပြုကွက်များအတွက် မျိုးစပါး၊ ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ကော်ဖီ၊ ကိုကိုး စိုက်ပျိုးမည့်သူများအတွက် ပျိုးပင်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

မြတ် ဇူလိုင် ၂၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ဘက်စုံအဆင့်မြင့်ပညာသုံး စံပြုကွက်များရှိ မိုးစပါးစံပြုကွက်စိုက်ခင်းများအတွက် မျိုးစပါး၊ ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာများနှင့် ကော်ဖီ၊ ကိုကိုး စိုက်ပျိုးမည့်သူများအတွက် ပျိုးပင်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က မြတ်မြို့ပုလဲရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံမှုသည် ၇၃ ဒီဂရီမှ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိသည့်အတွက် ခရိုင်၊ မြို့နယ်အလိုက် ဒေသဝမ်းစာဖူလုံမှုရရှိရေးနှင့် တိုးတက်ရရှိမှုသာလျှင် တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုလုံး၏ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံမှု တိုးတက်လာမည် ဖြစ်၍ တစ်ဧက အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရန် အလေးထား ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေမြေဒေသနှင့်ကွက်ညီညာစွာ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်မျိုးစေ့များ၊ အရည်အသွေးပြည့်စုံသည့် သွင်းအားစုများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆိုင်ရာများဖြင့် စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နိုင်မှုသာ အထွက်ကောင်းသည့်ရလဒ်များ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တောင်သူတစ်ဦးအား ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာအိတ် ပေးအပ်စဉ်။

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့်လည်း လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံပုံစံများပေးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးသည် နှစ်ရည်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးအောင်မြင်သည့် တိုင်းဒေသကြီးဖြစ်၍ ဈေးကွက်ဝင်အမယ်သစ်သီးနှံများဖြစ်သည့် မြေခိုမိကော်ဖီနှင့် ကိုကိုးတို့ကို စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးသန်းထိုက်က ဘက်စုံအဆင့်မြင့် ပညာသုံး စံပြုကွက်များရှိ မိုးစပါး

စံပြုကွက်စိုက်ခင်းများအတွက် မျိုးစပါး၊ ၂၀၀၀ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာများနှင့် ကော်ဖီ၊ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးမည့်ပျိုးပင်များအတွက် ပျိုးပင်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မိုးစပါးစံပြုကွက်များအတွက် အကျိုးဆောင်တောင်သူများအား မျိုးစပါးအိတ် ၁၂၀၀၊ ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာအိတ် ၆၀၀ နှင့် ကော်ဖီ၊ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးမည့်ပုဂ္ဂလိကမြိုင်များအား ကော်ဖီပင် ၃၀၄၀၀၊ ကိုကိုးအပင်

၂၀၀၀ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၂-၂၃ ခုနှစ်တွင် မိုးစပါး ၂၂၃၇၄၄ ဧက၊ နွေစပါး ၇၉၅၅ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ၁၆၆၃၀၇၆၇ တင်း ထွက်ရှိခဲ့ကာ ဒေသဝမ်းစာဖူလုံမှုအနေဖြင့် ၇၃ ဒီဂရီမှ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းရရှိခဲ့၍ ယခင်နှစ်ထက် ၁ ဒီဂရီ ၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ် မိုးစပါး ရာသီတွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရန် ၂၂၃၇၄၄ ဧက လျာထားခဲ့ပြီး ယခုအထိ ၉၂၅၅၀ ဧက စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခိုင်ထူး (ပြန်/ဆက်)

အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ကေများ ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိစေရေးဆွေးနွေး

အုတ်တွင်း ဇူလိုင် ၂၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးဧကများ ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိစေရေးဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၊ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီက မိုးစပါးစိုက်ပျိုးဧက ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိစေရေး၊ နိုင်ငံစီးပွားဖြတ်တင်ရေး

ထောက်ပံ့ငွေများ အပြည့်အဝပြန်လည်ကောက်ခံရရှိရေး၊ သီးထပ်ဆောင်းသီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ နွေစပါးတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးဧက ၈၉၃၀၀ တွင် ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိစေရေး သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်ဆန်းဦးထံမှ သိရသည်။

အမင်းရည်စော(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးအားကစားကို တန်ဖိုးထားကာ မတိမ်ကော မပပျောက်အောင် လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းသွားကြရမည်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၂ မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ နှစ် (၇၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ရိုးရာခြင်းလုံးအလှူခတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မန္တလေးသိရီအားကစားကွင်းရှိ Multipurpose Stadium ၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ နာယကနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အသက်(၇၀)နှစ်အထက် ရိုးရာခြင်းလုံးပညာရှင်များ၊ ဝါသနာရှင်များ၊ အားကစားသမားများ



နှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် (အပေါ်ပုံ) မြန်မာနိုင်ငံသည် ဖွင့်ပွဲမြင်ပွဲယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ကြွယ်ဝသည်နှင့်တူကြီး ဖြစ်ပွဲယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ တွင် မြန်မာယဉ်ကျေးမှုကို အခြေခံ၍ လက်လှမ်းမီ လွယ်ကူစွာ ကစားနိုင်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာ ခြင်းလုံးအားကစားနည်း တစ်ရပ်လည်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပေးအယူမျှတခြင်း၊ အသင်းအဖွဲ့စိတ်ဓာတ် ခိုင်မာခြင်း၊

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်ခြင်းနှင့် တာဝန်ယူတတ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုခြင်း စသည့်အလှူအကျင့်ကောင်းများ ရရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာဂမီ စိတ်ဝင်တစားဖြင့် ကစားနေသည့် မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးကစားခြင်းကို ခေတ်နှင့်အညီ အမြင်ဆန်း အသွင်ဆန်းသော ခြင်းအလှူခတ်ကစားနည်းများကို ရှာဖွေဖော်ဆောင်လျက် မြန်မာ့ရိုးရာ ခြင်းလုံးအားကစားကို တန်ဖိုးထားကာ မတိမ်ကော မပပျောက်အောင် လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းသွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် နာယက

ရန်ကုန်မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၂ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးစိုလ်ဌေးသည် ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနမှူးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝင်းအတွင်း စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုလုပ်ငန်းများ၊ ဒဂုံမြို့နယ် အလုံလမ်း လမ်းသားတိုးချဲ့ခြင်းနှင့် နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာ ထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ထိန်ပင်ရို စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် စွန့်ပစ်အမှိုက်များမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန် မြေဆွေးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝင်းအတွင်း၌ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ပန်းဥယျာဉ်နှင့် အားကစားကွင်းများ၊ ဌာနနှင့် မြို့ပြပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနတို့မှ စုပေါင်းဝန်ထမ်းအင်အား ၂၀၀ ကစက်ယာဉ်ယန္တရားများဖြင့် ချိုနှယ်များရင်းလင်းခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး (အပေါ်ယာပုံ) လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများကို အစဉ်

တစိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဒဂုံမြို့နယ် အလုံလမ်း (ပြည်လမ်းနှင့် တော်ဝင်လမ်းကြား) ကွန်ကရစ်လမ်းသားတိုးချဲ့ခြင်းနှင့် နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ သတိမှတ်ထားသည့် အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန်၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ယာဉ်များအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ မောင်းနှင်ရန် လမ်းစည်းကမ်းအမှတ်အသားများ စနစ်တကျဆွဲထားရန်နှင့် လမ်းလယ်ကျွန်းအရိပ်ရောင်များ စနစ်တကျ ညီညာလှပမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိရန် မှာကြားသည်။ အဆိုပါလမ်း ကွန်ကရစ်လမ်းသားကို ရှစ်ပေ တိုးချဲ့ခြင်း၊ အရှည်ပေ ၇၀၀ နှင့် ထူ နှစ်လက်မ နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ဆက်လက်ပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ထိန်ပင်ရို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ စိုက်ပျိုးထားသည့် မိုးစပါးစိုက်ခင်းနှင့် သီးပင်စားပင်စိုက်ခင်း သို့ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက မိုးစပါးစိုက်ပျိုးထားရှိမှုနှင့် သီးပင်စားပင်များ အောင်မြင်စွာ စိုက်ပျိုးထားမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်က မိုးစပါးအားအားလုံးလိုက် စနစ်တကျ စိုက်ပျိုးထားရှိရန်၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်သည့်



စပါးမျိုးများ စိုက်ပျိုးရန်နှင့် မြေလွတ်မြေရိုင်းများကို စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရန်မှာကြားပြီး စိုက်ပျိုးထားသည့် သီးပင်စားပင်များကို ကြည့်ရှုသည်။ ထို့နောက် မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အမှိုက်ပုံမှ ထွက်ရှိသည့် စွန့်ပစ်အမှိုက်များမှ တစ်နေ့လျှင် ၅ တန်ကျ မြေဆွေးထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းခွင် သို့ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက မြေဆွေးထုတ်လုပ်ပုံအဆင့်ဆင့်အား ရှင်းလင်းတင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်က အမှိုက်မှ မြေဆွေးများထုတ်လုပ်နိုင်လျှင် အမှိုက်များ လျော့နည်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျလုပ်ပတ်နိုင်ရန် ကျန်ကြမ်းများ အဆင်

သင့်ရှိနေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထုပ်ပိုးမှုစနစ်များ ကောင်းမွန်စနစ်ကျရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အရည်အသွေး ပြည့်စီမံသည့် မြေဆွေးများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ပြင်ပသို့ ပြန်ချိတ်က အချိန်အတွယ် ပြည့်စီမံမှုကန်ရန် လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ထိန်ပင်ရို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ဘဲမွေးမြူရေးခြံသို့ ရောက်ရှိပြီး ဘဲအကောင်များ တိုးချဲ့မွေးမြူရန်၊ မွေးမြူထားသည့်ဘဲများအား အမြဲမြေပြတ် စောင့်ကြည့်ပြီး ဂရုတစိုက် မွေးမြူထားရန် လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ သတင်းစဉ်

ကျပျော်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်

ကျပျော် ဇူလိုင် ၂၂ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျပျော်မြို့နယ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်းများ၊ ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့သော ထူးဆန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျပျော်မြို့ အထက(၁) အောင်ဆန်းခန်းမ၌



ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ကျပျော်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်နိုင်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်းများအား ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇေယျမင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ထို့နောက် ဝိဇ္ဇာဘာသာတွင်မြင့် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး၌ ပထမဆုရရှိသည့် ကျောင်းသူ မထိုက်သူလင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပညာဗိမာန်သီချင်းသီဆိုကြသည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် နိုင်ငံတော်အဆင့် ဝိဇ္ဇာဘာသာတွဲ ပထမဆုရ တစ်ဦး တိုင်းအဆင့် ဆုရရှိသူ သုံးဦးအပါအဝင် ဂုဏ်ထူးရရှိသူ ၂၃ ဦးနှင့် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်း သုံးကျောင်းတို့ကို ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လပြည့်ဦး(ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ပဲခူးမြို့နယ် အင်းတကော်မြို့ စာသင်ခန်းအတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၂၁ ရက် က အဆိုပါခရိုင်၌ ကျင်းပရာ ပဲခူးခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်တာဝန်ခံ ဦးတင်ဝင်းထွဋ်၊ အင်းတကော်မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သနပ်ပင်ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ နှစ်လက်မ အရွယ် ငါးမြစ်ချင်း ငါးသားပေါက်ကောင် ၁၀၀၀၀၀၊ ငါးခုံးကြီးကောင် ၂၀၀၀၀ တို့ကို ငါးမျိုးစိုက်ထည့်စဉ်။ သတင်းစဉ်

ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း မုန့်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရောနစ်ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များ ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှု များပြားသည့် CB Pay | AYA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၀၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၂
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၁၄ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန် အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများ မှတစ်ဆင့် SMS (စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူ များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားပါသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၃-၇-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	ရန်ပူ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်ကိုင်း	တားခ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်လင်	တယား	ဂဇိုင်တုံ
92 Ron	၂၀၇၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၀၈၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅	၂၂၅၅
95 Ron	၂၂၅၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၂၅၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅	၂၄၃၅
HSD (500 ppm)	၂၄၅၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၄၅၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅	၂၆၃၅
HSD (50 ppm)	၂၆၃၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၆၃၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅	၂၈၁၅
HSD (10 ppm)	၂၈၁၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၈၁၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၀၆၈	၂၀၄၃
95 Ron	၂၀၇၉	၂၂၅၆
HSD (500 ppm)	၂၀၅၂	၂၀၂၂
HSD (50 ppm)	၂၀၂၅	၂၀၉၇
HSD (10 ppm)	၂၀၂၅	၂၀၉၇

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၅၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

မြန်မာ့ရိုးရာ ပြက္ခဒိန်နှင့် ဝါထပ်ခြင်း

အမျိုးသားစာပေဆုရ အောင်စိုး (တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်)

လွန်ခဲ့သောနှစ်သန်းပေါင်း ၄၀ ခန့်ကဟု ယူဆရသည့် လူတူပရိုင်းမီတိုက် မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းဒေသ အနောက်ဘက်ခြမ်းရှိ ပုံတောင်ပုံညာဒေသတွင် တွေ့ရှိခဲ့ရသည့် ပုံတောင်ဂျီးယား (Pondaungia) ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းများက သက်သေပြနေသည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာ့လူမျိုးအစု ပုံတောင်ပုံညာကဟု ကမ္ဘာ့ပညာရှင်များက အသိအမှတ် ပြုခဲ့ကြသည်။

လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းတစ်သန်းနှင့် တစ်သောင်းကြားခန့် စတူတ္တကပ်ဦး (နှင်းခဲခေတ်) ပလိုင်စတိုဆင်းယုဂ်ခေတ် (Pleistocene Period) တွင် ကျောက်ခေတ်လူသားများ နေထိုင်ခဲ့ကြောင်းကို အထောက်အထားပြုသည့် ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းများဖြစ်သည့် ကျောက်လက်နက်များနှင့် သတ္တဝါတို့၏ အရိုးများကို တူးဖော်ရရှိခြင်းက သက်သေပြနေသည်။ ကျောက်ခေတ်၊ ကြေးခေတ်၊ သံခေတ်တို့၏ ပစ္စည်းများ တူးဖော်ရရှိခဲ့သည့် မြန်မာဒေသများမှာ မကွေး၊ မင်းဘူး၊ ချောက်၊ ရေနံချောင်း၊ ပုဂံ၊ မြင်းခြံ၊ စစ်ကိုင်း၊ သရက်၊ ပြည်၊ ကချင်တောင်တန်း၊ တနင်္သာရီ၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ပြဒါးလင်းဂူ၊ မုံရွာ၊ တောင်ငူ၊ သဲတူ စသည့်ဒေသများမှ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ မြန်မာ့ကျောက်ခေတ်ယဉ်ကျေးမှုကို အညာသီယံယဉ်ကျေးမှု (Anyathian Culture)ဟု သုတေသီများက အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြသည်။

Table with calendar for April 2023, including days of the week, dates, and traditional Burmese lunar calendar information.

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၄ - ၈၅ တန်ခူး - ကဆုန်လအတွက် မြန်မာပြက္ခဒိန်။

၆၂၂ နှင့် ပုပ်ပုဗျားစောရဟန်းမင်း ပြီးခဲ့သော သက္ကရာဇ် ၅၆၀ ကို ပေါင်းပါက ၁၁၈၅ ရရှိသည်။ ဥပမာ (ရောက်ဆဲ မြန်မာကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ကို ပြုခဲ့သည့်သက္ကရာဇ် ၁၁၈၅ နှင့် ပေါင်းပါက သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၇ နှစ် ရောက်ကြောင်း သိရပါမည်။ ရှေးပညာရှင်များက “ဒွေဒဋ္ဌနှင့် စေတကော နောတို့ပါက၊ သာသနာနှစ်၊ အတိတ်ဖြစ်၏” ဟု လင်္ကာ သီကုံးခဲ့ကြသည်။ (၆၄ ကတ်သန့်ဟု ယူဆ၍ အပြန်ယူလေကြ) ဟူသည့်နှင့် အညီ “ဒွေဒဋ္ဌစေတကော” လင်္ကာအရ ၂၅၆၇ ကို “၁၁၈၅” နှစ်ဟု ယူရပါသည်။

(ခ) ကလီယုဂ်နှစ်
ယခုရောက်သည့် သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၇ (“သုညသက္က” ပဋိပညာ၊ နောထကလီယုဂ်”) ဟူသည့်အတိုင်း ၂၅၇၀ နှစ်ကိုရောက်ပါက ရောက်ဆဲကလီယုဂ်နှစ် ၅၃၃၇ ကို ရပေသည်။ ၂၅၇၀ နှစ်ဆိုသည်မှာ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရားသည် ကလီယုဂ်နှစ်ဆန်းသည်မှ နှစ်ပေါင်း ၂၅၇၀ သို့ ရောက်တော်မူစဉ် ပွင့်ထွန်းတော်မူသော ကလီယုဂ်နှစ်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ယခုရောက်ဆဲ သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၇ + ၂၅၇၀ ပေါင်းသော် ကလီယုဂ် ၅၃၃၇ ခုနှစ် ဟူ၍ ပြဆိုနိုင်ပါသည်။

(ဂ) ခရစ်နှစ်
မည်သည့် မြန်မာနှစ်တွင်မဆို ခရစ်နှစ်ကိုသိလိုသော် ရောက်ဆဲမြန်မာ သက္ကရာဇ်ကိုတည့်၍ “၆၃၈” နှင့် ပေါင်းပါက ခရစ်နှစ်ကို ရရှိပါသည်။

“၆၃၈” နှစ်ဆိုသည်မှာ ပုဂံခေတ် ပုဗျားစောရဟန်းမင်း သက္ကရာဇ်ဖြူစဉ်အခါက အေဒီ ၆၃၈ နှစ် ဖြစ်ပါသည်။ (ဥပမာ- ယခုရောက်ဆဲ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ + ၆၃၈ ယခု ခရစ်နှစ်အေဒီ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖြစ်သည်) ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ဃ) သာကမင်းဆက်အိန္ဒိယသက္ကရာဇ်
အိန္ဒိယနိုင်ငံမင်းဆက် (သာကမင်းဆက်)ကို အကြောင်းပြု၍ စတင်ခဲ့သောကြောင့် သက္ကရာဇ် (ခုနှစ်) ဟု ခေါ်ပါသည်။ အိန္ဒိယသမိုင်းတွင် “သာကခေတ်” နှစ်မျိုးရှိသည်။ သာကခေတ်ဟောင်းသည် ခရစ်တော်မပေါ်မီ (BC 123) ခုနှစ်နှင့် ညီသည်။ သာကခေတ်သစ် သက္ကရာဇ်သည် ခရစ်တော်ဖွားမြင်ပြီး အေဒီ ၇၈ ခုနှစ်နှင့်ညီသည်။

သရေခေတ္တရာ သုမုန့်ရိုမင်းကြီး လက်ထက် ၆၂၃ သို့ ရောက်သောအခါ အိန္ဒိယပြည် မြောက်ပိုင်းကို အပိုင်းသော သာလိဝါလာနတ်က (ခေါ်) ဘုရင်ကနစ်သျှ မင်းသည် ရောက်နေဆဲ အိန္ဒိယသက္ကရာဇ် ၃၁၈ မှ ၃၂၇ ဖြစ်ပေ၍ ၂ ခု ကြွင်းထားခဲ့သည်။ သုမုန့်ရိုမင်းသည်လည်း သက္ကရာဇ် ၆၂၄ (အေဒီ ၈၀) မှ ၆၂၂ ကို ဖြစ်ပေကာ ၂ ခု ကြွင်းထားသည်။ ထိုအချိန်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံ အိန္ဒိယသည် အကြွင်းချင်း ညီကာသက္ကရာဇ်ချင်းလည်း တူညီခဲ့သည်။

မြန်မာကောဇာသက္ကရာဇ်ကိုတည့်၍ သရေခေတ္တရာ သုမုန့်ရိုမင်း ပြုခဲ့သော

ရှိသည့် သမိုင်းအထောက်အထားများ ရှိနေသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာရွှေနှင်းသုံးဦးကလေးမဟာရာဇဝင်နှင့် မှန်နန်းရာဇဝင်တော်ကြီးတို့ကို ပစ်ပယ်၍မရနိုင်ပါဟု သုံးသပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအစ ဟု အစောင်းခေတ်၊ ဖျူခေတ် ပြည်သူများသည် အချိန်၊ နာရီ၊ နေ့ရက်၊ လ၊ နှစ်တို့ကို ခေတ်နှင့်အညီ လက်ခံသုံးစွဲနေပြီး သက္ကရာဇ် ၂၀ (ဘီစီ ၅၂၄) ခုနှစ် တကောင်းပြည့်တွင် သတိုးမဟာရာဇမင်းကြီး နန်းတက်သည်။ သာသနာတော်သက္ကရာဇ် ၄၀ (ဘီစီ ၅၀၄) နှစ်တွင် တကောင်းမင်း၏ မိဖုရားက ဝိညာဉ်ဆွဲသည့် သားတော် မဟာသဗ္ဗဝံနှင့် စူဠာသဗ္ဗဝံအမည်ရှိ မျက်မမြင် သားတော်နှစ်ဦးကို မွေးဖွားတော်မူ၏ဟု ပြဆိုထားသည်။ မဟာသဗ္ဗဝံမင်းသည် သာသနာတော်သက္ကရာဇ် ၆၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရသေ့မြို့ (သရေခေတ္တရာ) တည်ခဲ့သည်။

မြန်မာတို့သုံးခဲ့သည့် သက္ကရာဇ်သမိုင်းအစဉ်အလာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တကောင်း၊ ဖျူ (သရေခေတ္တရာ)၊ မွန် (သုဇ္ဈာဘူမိ)

နိုင်ငံများသည် ဗုဒ္ဓဘာသာတရား ဓမ္မအဆုံးအမ သာသနာတော်နှင့် အိန္ဒိယ ယဉ်ကျေးမှုကို ဆက်သွယ်ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဖျူနှင့် မွန်ယဉ်ကျေးမှုကို ဆက်ခံသည့် မြန်မာတို့၏ ပုဂံခေတ်အစကပင် သက္ကရာဇ်ဟူသည့် ဝေါဟာရ အဓိပ္ပာယ်တို့ သိရှိနေပြီး ပုဂံလူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနယ်ပယ်တွင် သုံးစွဲနေကြပြီ ဖြစ်သည်။

လူသားတို့ ကမ္ဘာလောကကြီးတွင် ဖြစ်ပြီးခဲ့သော အတိတ်နှစ်များသည် နှစ်ပရိစ္ဆေဒ ကြာညောင်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာဦးအစ မဟာသဗ္ဗဝံအမင်းမှစ၍ အတိတ်နှစ်များကို စတင်ရေတွက်လာ သည့်ခေတ်ကို ကလီယုဂ်တွင် မြန်မာ သက္ကရာဇ် နှစ်ပြောင်းလဲခဲ့သည်ဟု ပြဆို၏။ သူရိယာသိဒ္ဓန္တကလေးတွင် စတုယုဂ် တစ်ခုတွင် နှစ်ပေါင်း ၄၃၂၀၀၀ ရှိ၍ ယုဂ်လေးပါး ပိုင်းခြားထားသည်။

- (၁) ကတယုဂ် - နှစ် ၁၇၅၈၀၀၀၊ (၂) ဧတုတယုဂ် - နှစ် ၁၂၉၆၀၀၀၊ (၃) ခြိယုဂ် - နှစ် ၈၆၄၀၀၀၊ (၄) ကလီယုဂ် - နှစ် ၄၃၂၀၀၀ ဟု ပြဆိုသည်။

ဂေါတမဗုဒ္ဓကထံကျမ်း ပထမ ကဏ္ဍတွင် ကလီယုဂ် “နှစ်ဆန်းသည် နှစ်ပေါင်း ၂၅၇၀ ရောက်သောနှစ်၌ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား ပွင့်တော်မူသည်” ဟု ရေးသားထားပါသည်။ ယင်းအကြောင်းကို မန်လည်ဆရာ တော်ဘုရားကြီးက မဟာသုတကာရီ မဃဒေဝလင်္ကာ၊ နိဂမဇာယနသုကာရီ ဓမ္မသရိယာ နိဿိသဒိပနီအပိုဒ် ၅၅၄ တွင် “xxx လေးတန်ယုဂ၊ ထိုလောကိမျှတွင်၊ ကတ နှစ်တွင်း၊ လူခင်းတို့၊ မကြွတတ်၊ သာသနာ လုံးစုံသဗ္ဗ၊ မုန့်သစ္စာ၏၊ ကြွတတ် တို၊ လေးပုံပြင်၊ သုံးပုံအားဖြင့်၊ တရား တည်ကြ၊ တစ်ပုံပေ၏၊ ခွာပရစက်၊ ထိုယုဂ်သက်နှင့်၊ ထက်ဝက်ကောင်းဆိုး၊ နှစ်မျိုးညီဘိ၊ ယုဂ်ကလိကာ၊ အသိအယူ၊ အမူကောင်းစွာ၊ သတ္တဝါနည်းလှ၊ တစ်ဘုံ ဖြစ်ဖြင့်၊ သုံးဆချွတ်ယွင်း၊ တရားကင်း၏၊ ယင်းကလီယုဂ်၊ သမုတ်လူဘောင်၊ နှစ်ယခေါင်တွင်၊ နှစ်ထောင်ကျော်ထ၊ ငါးရာနှစ်ဆယ်၊ ပြည်ကယ်တုံလျက်၊ ဆန်းလွန်တက်မှ၊ ရာသက်ကာလ၊ ယာယနဉ်၊ သကျသီဟု၊ ဂေါတမဟု၊ လောကထွတ်ထား၊ မြတ်ဘုရားလျှင်၊ ထင်ရှားလူရွာ၊ ဖြစ်ပွင့်လာ၍ xxx” စသည်ဖြင့် မိန့်ဆိုထားရှိသည်ကို မှတ်သားရပါသည်။

ယခု မြန်မာနိုင်ငံ၌ အသုံးပြုသော သက္ကရာဇ်သည် ကလီယုဂ်နှစ်များမှ ဖျူ မြန်မာမင်းအဆက်ဆက် သက္ကရာဇ် ပြုခဲ့သောနှစ်မှ ကြွင်းသောနှစ်များ အတိုင်း ယူထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သက္ကရာဇ်နှစ်များကိုတွက်ချက်ခြင်း (ဂ) သာသနာတော်နှစ်
မြန်မာကောဇာသက္ကရာဇ်ကိုတည့်၍ သရေခေတ္တရာ သုမုန့်ရိုမင်း ပြုခဲ့သော

● အင်္ဂလိပ်ပြက္ခဒိန်ပညာရှင်များက တွက်ချက်ရာ၌ နေသွားကို အခြေပြုထားသည်။ ၁၂ လတွင် တစ်လချင်းစီ ၃၀ ရက်နှင့် ၃၁ ရက်သတ်မှတ်သည်။ လထပ်ဟူ၍မရှိ။ ရက်ငင်သာရှိသည်

● မြန်မာအပါအဝင် အာရှအရှေ့နိုင်ငံများတွင် တွက်ချက်ရာ၌ ပြက္ခဒိန်ကို စီစဉ်ရာတွင် လထပ်၊ ရက်ငင်အရေးများ မှန်ကန်စွာ ညီညွတ်စေရန် သာမန်လူများ မတွက်နိုင်ပါ။ နက္ခတ်ပညာတွက်ကိန်းများကို လိုက်စားသူများသာ တွက်ချက်နိုင်၏

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



နေချင်းပြန် အပန်းဖြေခရီးသွားနိုင်မည့် ငလိုက်ဆင်စခန်းနဲ့ ငလိုက်ကမ်းသာ Eco Resort

ယဉ်လာဒါ၊ ဓာတ်ပုံ-ကျော်ကြီး

၇ နေ၊ တနင်္ဂနွေပိတ်ရက်တွေမှာ မြို့ပြမှာနေသူတွေအနေနဲ့ ချစ်ခင်ရတဲ့သူတွေနဲ့အတူ နေချင်းပြန် Stress Out Trip လေးလုပ်လိုရတဲ့ ခရီးစဉ်နေရာ လေးတစ်ခုအကြောင်း ဒီတစ်ပတ်မှာ ပြောပြပေးချင်ပါတယ်။

ရန်ကုန်နဲ့မဝေးလှတဲ့ မိုင်တိုင် ၂၁၅ မိုင် ၅ ဖာလုံ အကွာမှာတည်ရှိပြီး ဆည်ရေပြင်ကျယ်ကြီးကို အမှီပြုဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ ငလိုက်ဆင်စခန်းနဲ့ Nga Laik Kan Tha Eco Resort လေးအကြောင်းကို ခရီးသွား ချစ်သူတွေအတွက် ဖော်ပြပေးချင်ပါတယ်။

ရန်ကုန်ကနေ မနက် ၄ နာရီလောက် ကားစီးလာရင် မနက် ၉ နာရီဝန်းကျင်လောက်မှာ ရောက်နိုင်ပြီး တစ်နေ့တာအချိန်ပေး လည်ပတ်လိုရတဲ့ နေရာလေးတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ၂၁၅ မိုင် ၅ ဖာလုံရောက်တာနဲ့ ဟိုတယ်ရှေ့နဲ့ဆင်စခန်းကို ဟိုက်ရိုက်ရောက်တာမို့ သွားလာရ အဆင်ပြေလွယ်ကူပါတယ်။

ဧက ၈၀ ကျော်ကျယ်ဝန်းတဲ့ ငလိုက်ဆည်ကြီးကို အမှီပြုပြီး သဘာဝနဲ့ ဟန်ချက်ညီစွာတည်ရှိတဲ့ အိုအေစစ်လေးတစ်ခုလို ဆိုရနိုင်ပါတယ်။

activities မျိုးစုံလုပ်လို့ရမိသားစုလိုက်ပဲဖြစ်ဖြစ် သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ သာမက ပိတ်ရက်လေးမှာ ဖျော်ရွှင်စွာအပန်းဖြေနိုင်သလို activities မျိုးစုံလုပ်လို့ရနိုင်တဲ့ နေရာလေးတစ်ခု ဆိုရင်လည်း မမှားပါဘူး။

ဟိုတယ်ကိုတော့ နှစ် ၆၀ ဝန်းကျင်ရှိ ရှေးမြန်မာလက်ရာများနဲ့ တည်ဆောက်ထားပြီး မြင်ရခဲတဲ့ ကျွန်းအိမ်လုံးတွေကို ရှေးမှုပျက်လက်ရာအတိုင်း တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တစ်နေရာတည်းမှာ activities မျိုးစုံကို လုပ်လိုရတာက တစ်ပန်းသာပါတယ်။

ဆည်ပတ်လည် စက်ဘီးစီးမလား၊ ငါးများမလား၊ ဆည်အတွင်း လှေစီးပြီးလေညှင်းခံလိုလည်း ရပါသေးတယ်။ လှေအသေး (ခြောက်ယောက်စီး) ကို ၂၅၀၀၀ နဲ့ အကြီး(အမိုးပါလှေ) ၁၅ ယောက်စီးကို ၃၅၀၀၀ နဲ့ စီးလိုရပါတယ်လို့ ဟိုတယ်က တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အမိုးနဲ့ ဖောင်လိုလုပ်ထားတဲ့လှေအကြီးပေါ်မှာ စားသောက်ရင်း အနားယူပြီး ဆင်စခန်းဆီကို သွားရောက်လေ့လာနိုင်ပါသေးတယ်။

ငလိုက်ဆင်စခန်းနဲ့ဆင်ပြတိုက် ငလိုက်ဆင်စခန်းမှာ ဆင်အစာကျွေး၊ ဆင်စီးပြီး ဆင်ပြတိုက်များကိုလည်း လည်ပတ်လေ့လာနိုင်ပါတယ်။ ငလိုက်ဆင်စခန်းမှာရှိတဲ့ အရှည်ဆုံးကျွန်းတံတားဆီကို Trekking သွားလို့ရပါသေးတယ်။



ငလိုက်ဆင်စခန်းအဝင်မုခ်ဦး။

ဆည်ပတ်လည် စက်ဘီးစီးမလား၊ ငါးများမလား၊ ဆည်အတွင်း လှေစီးပြီးလေညှင်းခံလိုလည်း ရပါသေးတယ်။ လှေအသေး (ခြောက်ယောက်စီး)ကို ၂၅၀၀၀ နဲ့ အကြီး(အမိုးပါလှေ) ၁၅ ယောက်စီးကို ၃၅၀၀၀ နဲ့ စီးလိုရပါတယ်လို့ ဟိုတယ်က တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အမိုးနဲ့ ဖောင်လိုလုပ်ထားတဲ့ လှေအကြီးပေါ်မှာ စားသောက်ရင်းအနားယူပြီး ဆင်စခန်းဆီကို သွားရောက်လေ့လာနိုင်ပါသေးတယ်။ ငလိုက်ဆင်စခန်းမှာ ဆင်အစာကျွေး၊ ဆင်စီးပြီး ဆင်ပြတိုက်များကိုလည်း လည်ပတ်လေ့လာနိုင်ပါတယ်။ ငလိုက်ဆင်စခန်းမှာရှိတဲ့ အရှည်ဆုံးကျွန်းတံတားဆီကို Trekking သွားလို့ရပါသေးတယ်။

ငလိုက်ဆင်စခန်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာမို့ အခုဆိုရင် ဆင်အကောင်ရေ ၂၁ ကောင်ရှိနေပါပြီ။ ဝင်ကြေးအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသား တစ်ဦးကို ၂၀၀၀ ကျပ်နဲ့ နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးကို ၃၀၀၀ ကောက်ခံတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ရဟန်းသံဃာနဲ့ ငါးနှစ်အောက် ကလေးတွေကိုတော့ ဝင်ကြေးအခမဲ့ သတ်မှတ်ပေးထားပါတယ်လို့ ငလိုက်ဆင်စခန်းမှ ဒုတိယအဆင့် ဦးညီညီလွင်က စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ ဆင်စီးခကတော့ မြန်မာတစ်ဦးကို ၃၀၀၀ ကျပ်နဲ့ စီးနိုင်ပြီး နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးကိုတော့ ၃၀၀၀၀ ကျပ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ဆင်စခန်းထဲမှာ မြန်မာပြည်ရဲ့ အရှည်ဆုံးကျွန်းတံတားလည်းရှိတဲ့အပြင် ဆင်အရိုးစု၊ ဆင်အသုံးအဆောင်၊ ဆင်အခေါ်အဝေါ်တွေကို လေ့လာနိုင်တဲ့ ဆင်ပြတိုက်ကိုလည်း ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လျှိုကိုဖြတ်ပြီးဆောက်လုပ်ထားတဲ့ ကြိုးတံတားအပါအဝင် ထင်းရှူးတောအုပ်ငယ်လည်း ရှိတာမို့ ဓာတ်ပုံရိုက်ဝါသနာပါသူတွေအတွက် ဓာတ်ဖမ်းနိုင်တဲ့နေရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နေချင်းပြန်လည်ပတ်လိုရန် ငလိုက်ဆင်စခန်းမှာရှိတဲ့ မန္တလေးကဖြစ်ဖြစ် လမ်းတစ်ဝက်မှာရှိတာမို့ အဆင်ပြေစေနိုင်ရုံသာမက နေပြည်တော်ကနေလာရင်လည်း အမြန်လမ်းမိုင်တိုင် ၂၁၅ မှာရှိတာမို့ နေချင်းပြန် လည်ပတ်လိုရန်တိုက်ရတာမို့လို့လည်း ငလိုက်ဆင်စခန်းကို ပိတ်ရက်မှာ သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ရေးသားဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။



ငလိုက်ဆင်စခန်း၌ ဆင်များကို အစာကျွေးနေသူများ(အပေါ်ပုံ)။ ငလိုက်ဆင်စခန်းမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရှည်ဆုံးကျွန်းတံတား(ဝဲပုံ)။

မြန်မာ့အလင်းနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၂၃-၇-၂၀၂၃ တနင်္ဂနွေနေ့



- ၀၆:၀၀ မင်္ဂလာဆောင်ကဏ္ဍကြိုတင်ပေးသော အပျော်အမင် (မင်္ဂလာဆောင်)
- ၀၇:၀၀ နံနက်ဆိုင်ခင်း
- ၀၇:၃၀ စာသင်စာအုပ်ဖတ်စာအုပ်ပတ်စပျာဠာ (အပိုင်း-၃)
- ၀၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်း အစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၀၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၀၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၀၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၀၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၁:၃၀ This Week's Special Interest
- ၁၂:၀၀ MRTV National News
- ၁၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)

- ၁၆:၃၀ Sports Diary
- ၁၇:၂၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၇:၃၀ Economic Review
- ၁၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၁၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)
- ၂၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း-၂၃)

mitv

- 07:01 Evergreen Classic: Myanmar Shu Khin Myanmar Sate Yinn (Seint Nay Chi)
- 07:08 The Art of Making Paper Toys
- 07:14 A Traditional Food in Bagan: Pone Ye Gyi
- 07:27 Don Min Artist
- 07:47 Tastes of Home Land: Sour and Spicy Crab
- 08:01 News
- 08:27 Products of Myanmar - Myanmar Circular Stone Slab
- 08:39 Athet Htet Myat Thaw Gon Theikkar or Dignity Greater Than Life
- 09:02 Myanmar Avocado In The Global Market
- 09:29 Dances of Myanmar: Gaybar Kayin Traditional Dance
- 09:35 Today Myanmar: Famous Ywangan Coffee and the Coffee Growers
- 09:45 Thahtay Kyun Island
- 10:01 News



- ၁၉:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၁၉:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၀:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၀:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၁:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၁:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၂:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၂:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၃:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၃:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး

- ၂၀:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၀:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၁:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၁:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၂:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၂:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၃:၀၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး
- ၂၃:၃၀ (အပိုင်း ၂) မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး



- ၀၆:၀၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၁)
- ၀၆:၃၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၂)
- ၀၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁)
- ၀၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂)
- ၀၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃)
- ၀၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၄)
- ၀၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၅)
- ၀၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၆)
- ၁၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၇)
- ၁၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၈)
- ၁၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၉)
- ၁၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၀)
- ၁၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၁)
- ၁၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၂)
- ၁၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၃)
- ၁၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၄)
- ၁၄:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၅)
- ၁၄:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၆)
- ၁၅:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၇)
- ၁၅:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၈)
- ၁၆:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၉)
- ၁၆:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၀)
- ၁၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၁)
- ၁၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၂)
- ၁၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၃)
- ၁၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၄)
- ၁၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၅)
- ၁၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၆)
- ၂၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၇)
- ၂၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၈)
- ၂၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၉)
- ၂၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၀)
- ၂၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၁)
- ၂၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၂)
- ၂၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၃)
- ၂၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၄)



- ၀၇:၀၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၁)
- ၀၇:၃၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၂)
- ၀၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁)
- ၀၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂)
- ၀၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃)
- ၀၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၄)
- ၁၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၅)
- ၁၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၆)
- ၁၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၇)
- ၁၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၈)
- ၁၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၉)
- ၁၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၀)
- ၁၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၁)
- ၁၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၂)
- ၁၄:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၃)
- ၁၄:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၄)
- ၁၅:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၅)
- ၁၅:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၆)
- ၁၆:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၇)
- ၁၆:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၈)
- ၁၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၉)
- ၁၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၀)
- ၁၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၁)
- ၁၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၂)
- ၁၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၃)
- ၁၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၄)
- ၂၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၅)
- ၂၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၆)
- ၂၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၇)
- ၂၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၈)
- ၂၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၉)
- ၂၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၀)
- ၂၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၁)
- ၂၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၂)



- ၀၆:၀၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၁)
- ၀၆:၃၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၂)
- ၀၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁)
- ၀၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂)
- ၀၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃)
- ၀၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၄)
- ၀၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၅)
- ၀၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၆)
- ၁၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၇)
- ၁၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၈)
- ၁၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၉)
- ၁၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၀)
- ၁၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၁)
- ၁၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၂)
- ၁၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၃)
- ၁၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၄)
- ၁၄:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၅)
- ၁၄:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၆)
- ၁၅:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၇)
- ၁၅:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၈)
- ၁၆:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၉)
- ၁၆:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၀)
- ၁၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၁)
- ၁၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၂)
- ၁၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၃)
- ၁၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၄)
- ၁၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၅)
- ၁၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၆)
- ၂၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၇)
- ၂၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၈)
- ၂၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၉)
- ၂၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၀)
- ၂၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၁)
- ၂၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၂)
- ၂၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၃)
- ၂၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၄)



- ၀၆:၀၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၁)
- ၀၆:၃၀ အပိုင်စာအုပ်သစ် (အပိုင်း ၂)
- ၀၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁)
- ၀၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂)
- ၀၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃)
- ၀၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၄)
- ၀၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၅)
- ၀၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၆)
- ၁၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၇)
- ၁၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၈)
- ၁၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၉)
- ၁၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၀)
- ၁၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၁)
- ၁၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၂)
- ၁၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၃)
- ၁၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၄)
- ၁၄:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၅)
- ၁၄:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၆)
- ၁၅:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၇)
- ၁၅:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၈)
- ၁၆:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၁၉)
- ၁၆:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၀)
- ၁၇:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၁)
- ၁၇:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၂)
- ၁၈:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၃)
- ၁၈:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၄)
- ၁၉:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၅)
- ၁၉:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၆)
- ၂၀:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၇)
- ၂၀:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၈)
- ၂၁:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၂၉)
- ၂၁:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၀)
- ၂၂:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၁)
- ၂၂:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၂)
- ၂၃:၀၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၃)
- ၂၃:၃၀ မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး (အပိုင်း ၃၄)

Education Channel ကို ဖွဲ့စည်းပေးပါမည့် မြန်မာ့အလင်းအစည်းအရုံး



ရန်ကုန်မြို့၌ "ပွဲခင်း" အစီအစဉ်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၂
ဇာတိသဘင်္ဂအား နှစ်သက်မြတ်နိုးကြသည့် ပရိသတ်များအတွက် ရန်ကုန်မြို့၌ "ပွဲခင်း" အစီအစဉ်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ တာမွေမြို့နယ် အရှေ့မြင်ပြိုင်ကွင်းလမ်း ရွှေထွဋ်တင်ရီ Hexagon Complex ၌ကျင်းပသည့် စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။

"ပွဲခင်း" နှဲ့ပတ်သက်လှည့်ပြောရန်ကုန်ပတ်စပျာဠာမှ မြတ်စဉ်ကတည်းက ဇာတိပွဲတွေ့ရင်သွားခဲ့တယ်။ ပွဲဆိုတဲ့အနက်သာရက လူကုန်ထိုင်လာရောက်ပြီးတော့မှ ကြည့်ရှုအားပေးရတာဖြစ်ပါတယ်။ "ပွဲခင်း" ဆိုတဲ့နေရာမှာ ဇာတိတစ်မျိုးတည်းမဟုတ်ပါဘူး။ အာဇာနည်စနစ်စနစ်၊ ဦးမောင်မောင်ဆပ်ကပ်၊ စတီတီရှိုး၊ မျက်လှည့်၊ မိုးကြိုးငှက်ငယ်အဖွဲ့ တို့လိုပွဲခင်းနဲ့လည်းဆိုတယ်။ ဒါတွေလဲ ထည့်သွင်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကပွဲခင်းထဲကို ပြည်သူများရောက်စေချင်ပါတယ်ဟု ပွဲစဉ်စီမံပဏ္ဍိတဦးကျော်စင်က ပြောသည်။

အဆိုပါ ပွဲခင်းအစီအစဉ်ကို ဩဂုတ် ၄ ရက်၊ ၅ ရက်မှစတင်ကာ အပတ်စဉ်သောကြာနှင့် စနေနေ့များတွင် ကျင်းပသွားရန် လတ်တလော လေးပတ်စီစဉ်ထားရှိပြီး အောင်မြင်မှုရရှိပါက ပွဲခင်းရှာသိ ရောက်သည်အထိ ဆက်လက်ဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်ကို ၂၂ ဇူလိုင်မှာ ၁၀ နာရီအထိ မိုးလုံလေလုံ ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပွဲဈေးတန်းအား အပြင်ဘက်တွင် အခိုးများဖြင့် ညနေ ၅ နာရီမှ စတင်ရောင်းချနိုင်ရေး စီစဉ်ထားရှိကာ ဆိုင်ခန်း ၆၀ ခန့်ပါရှိမည်ဖြစ်သည်။ ရုံဝင်ထိုင်ခုံမဲ ငွေကျပ် ၁၀၀၀၊ ၁၅၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး လက်မှတ်များကို ဖုန်း ၀၉ - ၆၆၅၁၅၄၄၀၀ သို့ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်းသိရသည်။

အခါအားလျော်၍ ပွဲစဉ်ကျင်းပမည့် နေရာကို ရှင်းလင်းပေးရန် မြို့အတွင်း နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၂ - မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် မြောက်ပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၂ - မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် မြောက်ပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၂၂ - ၇ - ၂၀၂၃

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်)	(ဗန္ဓာလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၃၁၀ ကျပ်
ပရိမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၂၁၀ ကျပ်
အောက်တိုနံ ၉၂	၂၁၅၀ ကျပ်
အောက်တိုနံ ၉၅	၂၂၅၀ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

ကိုပစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ကိုးဦး တွေ့ရှိ

(၂၂-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုပစ် - ၁၉ သံသယလူနာများ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုပစ် - ၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၁-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၂-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးစုစုပေါင်း (၅,၂၅၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုပစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၇) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးစုစုပေါင်း (၁၀,၉၈၄,၄၁၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုပစ် - ၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၄၀,၉၆၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကာသမ္မတပြင်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၂) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၉,၇၄၇) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုပစ် - ၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၉) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုပစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းများအဖွဲ့

- အောင်နိုင်ဦး
- မြင့်စိုး
- သတင်းထောက်များ
- ခင်ရတနာ
- ဤသို့ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိန်းသိန်းစိုး
- တာဝန်ပြန်
- ခြူးစန္ဒီနွေ၊ တင်လင်းအောင်

ဓာတ်တည်း

- ကျော်သူဝင်း၊ စင်စိန်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်စေတီ၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
- အယ်ဒီတာများ
- ဝေသနုနယ်၊ စော်ပိုင်းအောင်၊ ခင်ဖြူထွေး
- သတင်းထောက်များ
- ဓာတ်ပုံ
- တင်စိုး
- သတင်းထောက်
- အိမ်အိမ်နှင့် အဖွဲ့
- ဓာတ်ပုံ
- အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့်
- သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- ဒီဇိုင်း
- အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း
- သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
- ထုတ်ဝေခြင်းအဖွဲ့
- ဝင်းလှိုင်
- ပုံနှိပ်ခြင်းအဖွဲ့
- ဝင်းဝင်းကျော်

mmailin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၅၁၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၅၄၅၊ ဧကန် ၀၆၇-၃၆၅၄၆၊ ရန်ကုန်-အမှတ်(၅) ၅ နယ်လမ်းလမ်းအစွယ်(၁)၊ ရင်းစတီ(၂) ရပ်ကွက်၊ ဟောပြောရေး အဖွဲ့-ရန်ကုန်မြို့၊ ဓာတ်ကြေးမုံအမှတ်(၄)၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၅၀၃၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၅၀၄၊ ဒီပဲယင်း ၀၁-၅၄၄၅၀၅၊ ဧရာဝတီ ၀၁-၅၄၄၅၀၆၊ မြိုင်မြိုင် ၀၁-၅၄၄၅၀၇၊ အင်းစိန် ၀၁-၅၄၄၅၀၈၊ အင်းစိန် ၀၁-၅၄၄၅၀၉၊ မြောက်ပုသိမ် ၀၁-၅၄၄၅၁၀၊ ပုသိမ် ၀၁-၅၄၄၅၁၁၊ ရန်ကင်း ၀၁-၅၄၄၅၁၂၊ အင်းစိန် ၀၁-၅၄၄၅၁၃၊ မန္တလေး ၀၁-၅၄၄၅၁၄၊ အင်းစိန် ၀၁-၅၄၄၅၁၅

စစ်တွေကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကုန်သွယ်ရေးဆောင်ရွက်နိုင်မှုအခြေအနေ

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုဖြင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နယ်စပ်ရှိ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေကုန်သွယ်ရေးစခန်းနှင့် မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်းတို့ ဖွင့်လှစ်၍ နယ်စပ်မှတစ်ဆင့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

စစ်တွေကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ အမှန်တင်ပို့/တင်သွင်းစာရင်းများအရ ပို့ကုန်ခေါ်လာ ၀ ဒသမ ၀၂၆၅ သန်း၊ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ သွင်းကုန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကြောင်း သိရသည်။

တင်ပို့ခဲ့သည့် ပို့ကုန်ပစ္စည်းများအနေဖြင့် မန်ကျည်းစေ့ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ နှုန်းဖြင့် တန် ၅၀ (တန်ဖိုး ၀ ဒသမ ၀၀၅၀ ဒေါ်လာ)၊ ဆီးဖတ်တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၅ နှုန်းဖြင့် ၄၆ တန်(တန်ဖိုး ၀ ဒသမ ၀၀၅၃ ဒေါ်လာ)နှင့် ချင်းအစုံ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၅၀ နှုန်းဖြင့် ၃၆ တန်(တန်ဖိုး ၀ ဒသမ ၀၀၆၂ ဒေါ်လာ)တို့ကို တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ငွေလွှဲနှုန်းအနေဖြင့် ၁ ဒေါ်လာလျှင် ၁၁၅ ဒသမ ၅ တာကာနှင့် ၁ တာကာလျှင် ၂၆ ဒသမ ၅ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကုန်ပစ္စည်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရာ ရန်ကုန်-စစ်တွေကားခမာ ကုန်ကျစ်တစ်ပိဿာ ကျပ် ၃၅၀ နှင့် ကုန်ပွဲ တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၄၀၀-၄၅၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ စစ်တွေ-တာကုန် သင်္ဘောတင်ခမာ တစ်ပိဿာလျှင် ကုန်ကျစ် ကျပ် ၁၀၀ ခန့်နှင့် ကုန်ပွဲ ကျပ် ၁၂၀ ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်-စစ်တွေ ကားလမ်းမှာ လမ်းဘေးခန့်ဝန်အရ ၂၂ ဘီးကုန်ကားကြီးများ သွားလာနိုင်မှုမရှိဘဲ ၁၂ ဘီးနှင့် မြောက်ဘီးယာဉ်များသာ သွားလာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရေမိုင် ၇၀ ခန့် ကွာဝေးသော်လည်း ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းအခြေအနေမှာ မိုးရာသီကာလအတွင်း ပင်လယ်ပြင် ရာသီဥတုအခြေအနေပေါ် မူတည်၍ ကုန်တင်လှေများ သွားလာလျက်ရှိသည်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်၏ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အတွင်း ကုန်စည်ပေါက်ဈေး ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အတွင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၏ ဓာတ်မြေဩဇာပေါက်ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၉၄၃၃၉ ဒသမ ၆၂ တာကာ၊ ဘီလပ်မြေ တစ်တန်လျှင် ၁၀၅၆၆ ဒသမ ၀၄ တာကာ၊ ဓာတ်ဆီ-၉၅ တစ်ဂါလန်လျှင် ၃၆၉ ဒသမ ၀၆ တာကာ၊ ဓာတ်ဆီ-၉၂ တစ်ဂါလန်လျှင် ၃၅၁ ဒသမ ၄၃ တာကာ၊ ဒီဇယ်(ရိုးရိုး) တစ်ဂါလန်လျှင် ၃၆၀ ဒသမ ၆၈ တာကာ၊ ဒီဇယ်(ပရီမီယမ်) တစ်ဂါလန်လျှင် ၃၇၄ ဒသမ ၁၅ တာကာ နှင့် သံချောင်း တစ်တန်လျှင် ၆၆၀၃၇ ဒသမ ၇၄ တာကာ ဈေးရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဈေးရက်အတွင်း ငွေလွှဲနှုန်းမှာ တစ်တာကာလျှင်



တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့တင်ပို့မည့် ချင်းအစုံ၊ မန်ကျည်းစေ့နှင့် ဆီးဖတ်များ တင်ဆောင်သည့်လှေအား စစ်ဆေးနေစဉ်။

၂၆ ဒသမ ၅ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ငှင်းတို့နိုင်ငံ၏ လယ်ယာလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများအတွက် အဓိကထားထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့် ဓာတ်မြေဩဇာတင်ပို့မှုကို တင်းကျပ်စွာ တားဆီးပိတ်ပင်လျက်ရှိကြောင်း ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။



ဇူလိုင်လတွင် ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူကြက်သွန်နီ ကြက်သွန်နီနှင့် ကြက်သွန်ဖြူ ခိုင်ပြတ်ကုန်စည်ခွင်ခွဲ ဇူလိုင်လထုတ်လုပ်မှုစာရင်းအရ ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုးရာ ဒေသများဖြစ်ကြသော ပေါက်၊ ဆိပ်ဖြူ၊ ရေပြာ၊ ကမ္မ၊ ရေစကြိုနှင့် ပခုက္ကူကျွန်းများမှ ဆောင်းစိုက်(ပင်စိုက်)ကြက်သွန်နီများ အရောင်းအဝယ် ဖြစ်လျက်ရှိသည့်အပြင် အခြားဒေသများဖြစ်သော ပုလဲ၊ မြင်းခြံဖြူ၊ တောင်သာနယ်၊ ညောင်ဦးနယ်တို့မှ ဆောင်းစိုက်(ပင်စိုက်) ကြက်သွန်နီများ အပြင် ကြက်သွန်ဖြူများလည်း ဝင်ရောက် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ကြက်သွန်ဖြူ(ဖမာ) ခိုင်ပြတ်လက်ကားဈေးမှာ အရည်အသွေးပေါမူတည်၍ ထိပ်စတစ်ပိဿာလျှင် ၅၂၀၀၊ အလတ်စတစ်ပိဿာလျှင် ၄၅၀၀၊ အနိမ့်စတစ်ပိဿာလျှင် ၄၀၀၀ ဖြစ်ပြီး ကြက်သွန်ဖြူ(ရှမ်းစ) ထိပ်စတစ်ပိဿာလျှင် ၄၅၀၀၊ အလတ်စတစ်ပိဿာလျှင် ၄၀၀၀ နှင့် အနိမ့်စတစ်ပိဿာလျှင် ၃၅၀၀ ဖြင့် ဥပုသ်နေ့မှလွဲ၍ ကုန်ရက်များတွင် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေကြောင်း သိရသည်။

ပခုက္ကူကြက်သွန်နီ ကုန်စည်ခွင်၏ ကြောင်း ကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။ DOCA (မကွေး)

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်မှာ ပို့ကုန် ခေါ်လာနှစ်သန်းနှင့် သွင်းကုန် ခေါ်လာတစ်သန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ခေါ်လာသုံးသန်းဖြစ်သည်။ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်အထိ အမှန်ကုန်သွယ်မှုမှာ ပို့ကုန် ၁ ဒသမ ၂၂၂ ဒေါ်လာသန်း၊ သွင်းကုန် ၁ ဒသမ ၃၄၄ ဒေါ်လာသန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ၂ ဒသမ ၅၅၅ ဒေါ်လာသန်းဖြစ်သဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်အပေါ် ၈၅ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ကုန်ပစ္စည်းအမယ်လိုက် တင်ပို့/တင်သွင်းမှုအခြေအနေ ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်အထိ ပို့ကုန်ပိုင်းတွင် အဓိကပို့ကုန်ဖြစ်သည့် တစ်သွားငှက်ပျောတင်ပို့မှုအနေဖြင့် ဈေးနှုန်း တစ်တန်လျှင် ၂၄၉၃ လွှဲ၊ ၃၄၅ ဒသမ ၄၀ ဒေါ်လာတို့ဖြင့် တန်ချိန် ၅၁၇၃ တန်(တန်ဖိုး ၁၆၂၈၃၃၄ ဒေါ်လာ)နှင့် Iron Concentrate (Fe-64.512% / Fe-60.751%) ဈေးနှုန်းတစ်တန်လျှင် ၁၀၂/၈၃ ဒေါ်လာတို့ဖြင့် တန်ချိန် ၆၅၂ တန်(တန်ဖိုး ၅၅၃၇၆ ဒေါ်လာ) တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

ဥ (တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၉၀၀)၊ Ceramic Tile Plain ဈေးနှုန်း (1 M2) လျှင် ၃ ဒသမ ၈ ဒေါ်လာဖြင့် ၉၁၅၀ M2 (တန်ဖိုး ၃၄၄၀၀ ဒသမ ၉၆ ဒေါ်လာ) တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ပြီး အခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပစ္စည်းများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ (ပန်းသီး၊ လိမ္မော်သီးနှင့် အဝတ်အထည်များ) တင်သွင်းနိုင်လျက်ရှိသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်သုတေသနဌာနခွဲငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ(တွဲတေး)

ငါးလုပ်ငန်းနှင့်ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေးဒီပလိုမာ ပထမနှစ်သင်တန်းသားသစ်များခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၌ ငါးလုပ်ငန်းနှင့် ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေး ဒီပလိုမာသင်တန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွဲတေးမြို့နယ်ရှိ ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံတွင် တက်ရောက်လိုသူများသည် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန/ငါးလုပ်ငန်းစခန်းများနှင့် ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ(တွဲတေး) တို့တွင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၂။ ဒီပလိုမာသင်တန်းသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူသည် (၃) နှစ်သင်တန်းတက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ငါးလုပ်ငန်းနှင့်ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေး ဒီပလိုမာအောင်မြင်ပါက ငါးလုပ်ငန်းနှင့် ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေး ဒီပလိုမာအောင်လက်မှတ် (Diploma in Fisheries and Aquaculture) ခေးအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဒီပလိုမာသင်တန်းအောင်မြင်ပြီး သတ်မှတ်အရည်အချင်း ပြည့်စီသူများကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် B.Sc (Fisheries and Aquaculture) သင်တန်းတက်ရောက်ရန် ဝင်ခွင့်ဖြေခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ လျှောက်ထားသူသည် အောက်ပါအရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံရမည်-

- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
- (ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို သိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) လျှောက်လွှာပို့တက်(၃၀-၉-၂၀၂၃)ရက်နေ့တွင် အသက်(၂၂)နှစ်ထက် မကြီးသူဖြစ်ရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြပါ အထောက်အထားများပူးတွဲတင်ပြရမည်-

- (က) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးထောက်ခံချက် (မူရင်း)
- (ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအမှတ်စာရင်း (မိတ္တူ) (ကျောင်းအုပ်နှုမ့်သည့် အချိန်တွင် မူရင်းတင်ပြရမည်)
- (ဂ) မွေးသက္ကရာဇ်မှန်ကန်ကြောင်း ထောက်ခံချက် (သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးထောက်ခံချက်)
- (ဃ) အကူအညီစာရင်းကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းနှင့် ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ထောက်ခံချက် (မူရင်း)

- (င) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါး၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် (မိတ္တူ)များနှင့် အိမ်ထောင်စုဖယောင်း (မိတ္တူ)
- (စ) လိုင်စင်စာတံပုံ (အောက်ခံအပြာရောင်ဖြင့်) (၅) ပုံ (၁.၁x ၁.၃) လက်မ

၅။ လျှောက်လွှာများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်/ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန/ ငါးလုပ်ငန်းစခန်းများနှင့် ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ(တွဲတေး) သို့ (၃၀-၉-၂၀၂၃) ရက်နေ့ထက် နောက်မကျစေဘဲ တိုက်ရိုက်ပေးပို့လျှောက်ထားရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျသော လျှောက်လွှာများ မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမဟုတ်ပါ။

၆။ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူအမည်စာရင်းနှင့် ကျောင်းဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနများနှင့် ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ (တွဲတေး)မှ ထပ်မံအကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၆၇-၄၀၈၄၇၂၊ ၀၆၇-၄၀၈၄၇၃၊ ၀၉-၇၉၁၃၄၄၇၃ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ(၃၀)

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်သုတေသနဌာနခွဲ ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ(တွဲတေး)
ငါးလုပ်ငန်းနှင့်ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေးဒီပလိုမာသင်တန်း

အကြောင်းအရာ	အမည်	လူမျိုး/ဘာသာ	အလုပ်အကိုင်	နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်
လျှောက်ထားသူ	မြန်မာ အင်္ဂလိပ်			
ဖခင်				
မိခင်				
မိဘများကွယ်လွန်ပြီးရှိပါက အုပ်စုမိန့်ချက်				

၁။ လျှောက်ထားသူ၏ မွေးသက္ကရာဇ် _____ နေ့စွဲ
 ၂။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည့် အမှတ် _____ မှတ်တမ်းပြင်ဆင်ရာ
 ၃။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် _____ မှတ်တမ်းပြင်ဆင်ရာ
 ၄။ ဆက်သွယ်လျှောက်လွှာအဖို့ _____ နေ့စွဲ

ရက်စွဲ _____
 (လျှောက်ထားသူလုပ်ကိုင်)



(၄၇) ကြိမ်မြောက် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုပြိုင်ပွဲ

ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၂
 အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယဗလ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပမည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် (၄၇) ကြိမ်မြောက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု ပြိုင်ပွဲအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်းရှိ မြန်မာကုန်ပဋိပေးရင်းစင်တာ(MCC) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (ဒုတိယမြို့တော်ဝန်) ဦးညီညီက အမှာစကားပြောကြားပြီး (အပေါ်ပုံ) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သန်းက ပြိုင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့် စစ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ အုပ်ချုပ်သူနှင့် နည်းပြများက ပြိုင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည့် များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ပြည့်ဆည်းပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်းရှိ MCC ခန်းမ၌ အမျိုးသား ၁၅ သင်း၊ အမျိုးသမီး ၁၅ သင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို အမဲခံဝင်ရောက် ကြည့်ရှု အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အာကာစိုး

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ အင်ကြင်းကျောက်၊ လူသုံးကုန်၊ စားသောက်ကုန်၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၂
 တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေါင်း အဖွဲ့က (၁၆) မိုင် ကျောက်ချော စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မန္တလေးမြို့မှ ချင်းရွှေမော်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး ပေါ်မှ ဘိလပ်မြေအိတ်များနှင့် အတူရောနှောသယ်ဆောင်လာပြီး တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် အင်ကြင်းကျောက်ယု သုအရေကျောက် တုံးကဲ့သို့ တရားမဝင်ကုန်များနှင့် အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် ထိုအပြင် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် တရားမဝင် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင် လာသည့် Mitsubishi Fuso Bus



တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀,၀၀၀)၊ စုပေါင်း (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀,၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး (အပေါ်ပုံ) အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် ထိုအပြင် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် တရားမဝင် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင် လာသည့် Mitsubishi Fuso Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀,၀၀၀)၊ စုပေါင်း (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀,၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး (အောက်ပုံ) အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ထပ်မံ၍ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ကရင်ပြည်နယ် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ကော့ကရိတ် (တံတားကျိုး) စုပေါင်းစစ်ဆေးရေး စခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ဗြဝတီမြို့မှ ကျူးမြီးသို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Panda Blue Foam Slipper ဖိနပ် အရန် ၁၃၅၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂,၀၂၅,၀၀၀)၊ Vee Rubber Motorcycle Tyre ထပ်မံ အလုံး ၄၀ အပါအဝင် ကုန် ပစ္စည်းနှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂,၂၀၀,၀၀၀) နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Toyota Hiace တစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅,၀၀၀,၀၀၀)၊ စုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၉,၂၀၀,၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်

ရွက်လျက်ရှိသည်။ အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိ ထိုအတူ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့က မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မော်လမြိုင်မြို့မှ မင်းမော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် Lactasoy Soy Milk ဘူး ၅၄၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁,၈၀၀,၀၀၀) နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Mitsubishi Fuso Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀, ၀၀၀)၊ စုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၁,၈၀၀,၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ ယင်းအပြင် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ခရိုင် ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က တောင်ငူခရိုင်နှင့် ပြည်ခရိုင်များ အတွင်း စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်ကျွန်းသစ် ၀ ဒသမ ၇၆၃ တန်၊ သစ်မာ ၀ ဒသမ ၃၀၆ တန် (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁,၅၆၀,၅၇၄) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ စုပေါင်း အမှုတွဲ ရှစ်မှု ဖမ်းဆီးရမိ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်နှင့် ၂၂ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ရှစ်မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၆,၀၇၃, ၅၇၄) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

